
PROTOKÓŁ NR V/2017 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI SOŁECTWA PRZYŁUBIE 

14 MARCA 2017 ROKU 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej – w I terminie brak wymaganego kworum. II 

termin zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania uczestniczy 16 osób (zał. nr 1 – lista obecności). Powitał władze 

samorządowe. 

 

A.Dorawa przedstawiła sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej w 2016 roku – zał. nr 2 

do niniejszego protokołu.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – przedstawiła informacje n.t. budżetu na 2017 rok oraz zadań 

inwestycyjnych: 

Budżet na 2017 r. wynosi 82.016.298 zł w tym dochody własne w wysokości 53.973.022 zł, 

subwencje w wysokości 12.794.680 zł, dotacje celowe w wysokości 14.271.086 zł oraz środki 

pochodzące z UE w wysokości 977.510 zł. 

Natomiast wydatki na 2017 rok kształtują się w wysokości 76.224.902 zł, w tym wydatki 

bieżące w wysokości 67.574.284 zł, wydatki majątkowe w wysokości 8.650.618 zł,  

  

Inwestycje w2017 roku: 

- przebudowa świetlicy „Jagódka” przy ul. Kujawskiej – w styczniu odstąpiono od umowy 

podpisanej ze spółką z o.o. pod  firmą PROJECT and DESIGN z Piaseczna, na opracowanie 

dokumentacji projektowo – kosztorysowej przebudowy i termomodernizacji budynku 

świetlicy. Powodem było niedostarczenie przez ww. spółkę  dokumentacji w wyznaczonym 

terminie. 17 stycznia br. została podpisana umowa z Zakładem Projektowania i Usług 

Budowlanych BENBUD na opracowanie dokumentacji projektowo– kosztorysowej 

przebudowy i termomodernizacji budynku. W lipcu br. powinny rozpocząć się prace 

modernizacyjne. W ramach modernizacji zaplanowano wybudowanie tarasu od strony 

wschodniej oraz miejsca parkingowe. Termomodernizację budynku świetlicy „Jagódka” oraz 

świetlicy w Przyłubiu  planujemy wykonać ze środków w ramach ZIT.  

 

M. Szewczyk – Czy zostanie ogłoszony przetarg na wykonawstwo świetlicy ?  

 



T. Substyk – Burmistrz MiG – przy tak dużych inwestycjach przetarg musi być zawsze 

ogłoszony.  

  

- przystąpienie do projektowania budowy ścieżek rowerowych z Otorowa do Solca i z Solca 

do Przyłubia (od ul. Lipowej przez Przyłubie do krajowej „10” o długości ok. 5, 6 km), 

Starostwo Powiatowe partycypuje w kosztach budowy tych ścieżek, 

- przebudowa budynku na potrzeby szkoły muzycznej przy ul. 23 Stycznia 13,  

- przebudowa budynku przy ul. Kościuszki 12 na żłobek i przedszkole niepubliczne,  

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego i 

Czarnowa, wybór najlepszego wariantu i jego zatwierdzenie przez Urząd Marszałkowski, 

Starostwa Powiatu Bydgoskiego i Toruńskiego oraz przez Gminę Solec Kujawski i Gminę Złą 

Wieś Wielką, ustalenie ceny biletu za korzystanie z promu (beneficjenci partycypowaliby w 

jego kosztach). Za ok. 3 miesiące powinna być gotowa dokumentacja na układ drogowy.   

Zostanie ogłoszony przetarg na dostawę jednostki pływającej w systemie „Zaprojektuj i 

wybuduj”. Natomiast przebudowa układu drogowego jest w toku opracowywania, 

- rozpoczęcie przebudowy drogi S 10 realizowanej przez GDDKiA, 

- budowa ul. Ogrodowej,  

- opracowanie dokumentacji na budowę dróg na Osiedlu Leśnym, 

- w ramach ZIT planujemy zagospodarowanie terenów przy Punkcie Obsługi Pasażera,            

  

C. Ball – Dyrektor WUM – przybliżył informacje dot. rewitalizacji. Komitet Rewitalizacji 

przygotował wykaz projektów „twardych“ i projektów „miękkich“, które mogą być 

realizowane na terenie przeznaczonym do rewitalizacji, obejmujący m.in. budynek nr 4 na 

Placu Jana Pawła II, budynek przy ul. Kościuszki 12, teren przy Muzeum, budynki 

zlokalizowane przy ulicy Św. Stanisława, Osiedle Robotnicze. Komitet Rewitalizacji odbył 

ostatnio spotkanie z młodzieżą solecką oraz z organizacjami pozarządowymi i 

przedsiębiorcami w celu pozyskania propozycji, które można by było ująć w działaniach w 

ramach projektów „miękkich”. Młodzież zaproponowała szereg ciekawych pomysłów 

mających na celu ożywienie, szczególnie Placu Jana Pawła II. Pod względem frekwencji nie 

dopisały organizacje pozarządowe oraz przedsiębiorcy. Komitet Rewitalizacji planuje do 

końca kwietnia zakończyć opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji i przedłożyć RM 

do uchwalenia w maju br. Wcześniej jednak odbędą się konsultacje społeczne, a sam program 

musi zostać pozytywnie zaopiniowany przez m.in. Regionalną Dyrekcję Ochrony 

Środowiska. W ramach realizacji inwestycji zaproponowano modernizację budynku nr 4 na 



Placu Jana Pawła II oraz modernizacje samego placu wraz ze zmianą organizacji ruchu, 

ograniczeniem czasu transportu m.in. towarów, powstanie miejsc parkingowych za 

budynkiem nr 4 oraz zespołu parkingów na rogu ul.: Wolności – Ułańska. Ponadto 

zagospodarowanie terenów zielonych – aranżacja zieleni i małej architektury terenów 

„ogródka jordanowskiego“ oraz terenów przy Muzeum. 

Gmina nie przystąpiła jeszcze do prac projektowych i koncepcyjnych mających na celu 

zagospodarowania terenów na Osiedlu Robotniczym ponieważ trwają prace związane  

z uregulowaniem spraw terenowo – prawnych.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dodała, że w ramach projektów ZIT planowana jest wymiana 

oświetlenia ulicznego na ledowe. Realizację planujemy na 2018 i 2019 rok. Ponadto 

doświetlenia wymaga wiele miejsc na terenie Gminy m.in. ul. Sosnowa.  

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. – opracowana jest dokumentacja na budowę sieci wod – 

kan. Projekt obejmuje budowę sieci wod - kan w ul. Młyńskiej oraz w ulicach przyległych. 

Do maja br. powinna być gotowa dokumentacja. Zakład buduje sieci w ulicach gdzie jest duże 

zainteresowanie ze strony mieszkańców. Ponadto dodał, że opracowywany jest projekt 

budowy sieci wod – kan w ul. Jagodowej gdzie 100 % mieszkańców wyraziło chęć 

przyłączenia się do sieci podpisując stosowne zobowiązanie. O ile nie będzie problemu z 

wybudowaniem sieci wodociągowej, o tyle może taki problem wystąpić z budową sieci 

kanalizacyjnej, która z ul. Jagodowej musi być poprowadzona do ul. Robotniczej przez lasek, 

należący do jednej z parafii. Trwają w tej sprawie rozmowy. 

 

P. Brzeziński – jaki jest procent mieszkańców chętnych przyłączyć się do sieci wod – kan w 

ul. Młyńskiej ? 

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z. o. o – odpowiedział, że ok. 70% chętnych.   

 

p. Ciesiółka – czy wraz z budową sieci wod – kan planowana jest budowa sieci gazowej ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG -  jeśli mieszkańcy wyrażą zainteresowanie przyłączenia się do 

sieci gazowej, to na kolejne zebrania zaprosimy na przedstawicieli z gazowni, którzy zrobią 

rozeznanie ilu właścicieli posesji w ul. Młyńskiej jest chętnych do przyłączenia. 

 



P. Brzeziński – kilka posesji przy ul. Młyńskiej położonych jest przy wąskiej drodze 

dojazdowej do tych posesji, co powoduje, że np. pojazdy ratunkowe nie mają możliwości 

dojazdu do tych posesji. Czy Gmina w związku z powyższym ma pomysł na rozwiązanie tego 

problemu ?  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że Gmina jest na ukończeniu opracowywania 

koncepcji dróg na terenie Gminy. Przeanalizujemy i zastanowimy się jak rozwiązać ten 

problem. 

 

H. Ojczenasz – ponowiła prośbę o zamontowanie barierki przy skrzyżowaniu ul. Kujawskiej 

– Parkowej (przy torach kolejowych), ponieważ piesi nie przychodzą na przejściu dla 

pieszych tylko przed autami, które zatrzymują się przy znaku STOP. Jest niebezpiecznie.  

 

T. Głowski – najlepszym rozwiązaniem byłoby zaoranie dróżki (skrót) prowadzący z Osiedla 

Toruńskiego w stronę Parku Miejskiego. Auta zatrzymują się nie po to aby przepuścić 

pieszego tuż przy skrzyżowaniu tylko dlatego, że muszą zatrzymać się na znaku STOP. 

Zwrócił się z prośbą o zasypanie dziury w miejscu zakończenia części utwardzonej ul. 

Sosnowej.  

Zwrócił uwagę na zniszczony chodnik w pobliżu przejazdu kolejowego na skrzyżowaniu ul. 

Lipowej i ul. Kujawskiej.  

 

P. Brzeziński – zwrócił uwagę aby w przyszłości przy projektowaniu ścieżek rowerowych 

utrzymać ich budowę na jednym poziomie, czego nie zachowano np. przy budowie ścieżki w 

ul. Lipowej gdzie są liczne zjazdy ze ścieżek do posesji. Nie jest to komfortowa sytuacja dla 

rowerzystów. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że nie zawsze da się w taki sposób 

zaprojektować, a zjazdy do posesji muszą zostać wykonane. Dużo zależy też od 

ukształtowania terenu, na którym ścieżka jest projektowana.  

 

st. sierżant M. Górko – Komisariat Policji – zaapelował do osób starszych aby zwracały 

uwagę i nie wpuszczały obcych osób do domu. Coraz częściej oszuści oprócz metody na tzw. 

„wnuczka” oszukują na tzw. „klamkę” czyli sprawdzają czy mieszkańcy mają otwarte drzwi i 

kradną rzeczy znajdujące się w przedpokojach. Ponadto podszywają się pod osoby z 



sąsiedztwa, oferując pomoc przy zaniesieniu zakupów do domu szczególnie dot. to osób 

starszych. Wpuszczone do domu dokonują kradzieży.  

Prośba o zwracanie uwagi na fikcyjne faktury za prąd, za gaz itp. oraz fikcyjne wezwania do 

zapłaty. Najlepiej skonsultować to z prawnikami lub członkami rodziny zanim dokonamy 

wpłat na fałszywe konta.        

 

Zebranie zakończono o godz. 18.45. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

  

 

 


